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نقطه عطف درتاریخ عدالت بین المللی!
اسرائیل  کودک کش  رژیم  جنایات  که  درشرایطی 
خشم افکارعمومی را در سراسر جهان برانگیخته است و 
بدلیل کارت وتوی آمریکا سازمان ملل و شورای امنیت 
رژیم می باشند،  این  علیه  قطعنامه  از صدور  ناتوان 
دیوان کیفری بین المللی با محوریت دادستان شجاع 
بازداشت  رای  صدور  به  اقدام  احمدخان  اسد  کریم 
نخست وزیر و وزیر دفاع سابق رژیم صهیونیستی را 

نمود.
را  غربی  مقام  یک  بین المللی هرگز  کیفری  دیوان 
بین المللی  دادگاه  واقع، هیچ  در  است.  نکرده  متهم 
از زمان نورنبرگ )علیه نمایندگان آلمان نازی( چنین 

اتفاقی سابقه نداشته است.
نخست وزیر و وزیر جنگ رژیم صهیونستی با صدور 
حکم دیوان به محض اینکه وارد کشورهای امضا کننده 
مزبور  کشورهای  دولت های  سوی  از  رم،  اساسنامه 
شوند، تحت تعقیب خواهند بود. در واقع دولت های 
امضا کننده میثاق رم باید بی بی و گالانت را دستگیر و 
آن ها را در اختیار دیوان کیفری لاهه و یا هر محکمه ای 

به انتخاب آن قرار دهند.
بازداشت نخست وزیر و وزیر جنگ  صدور حکم 
عملی  اثر  فاقد  است  ممکن  صهیونیستی  رژیم 
آن  برای  دهشتناکی  پیامدهای  دارای  ولی  باشد 
رژیم می باشد. اولاً اعتبار و جایگاه بین المللی رژیم 
ساخت  خواهد  مخدوش  شدت  به  را  صهیونیستی 
قربانی  و  از جایگاه همیشگی مدعی  را  رژیم  این  و 
و  ظالم  سیاسی  واحد  یک  جایگاه  به  یهودستیزی 
و  ساخته  نهاد  یک  سوی  از  رهبرانش  که  خون ریز 
پرداخته غرب متهم به جنایت علیه بشریت هستند، 

تنزل خواهد داد.

محمدعلی وکیلی سرمقاله

رئیس مجلس با بیان اینکه سوریه را در خط مقدم جبهه 
مقاومت می دانیم و هفته های پیش رو حیاتی و مهم برای 
میدان و دیپلماسی است، گفت: نقش سوریه و ایران در 
منطقه منحصر به فرد است و هیچ وحدت و تفاهمی در 

منطقه خاورمیانه مهمتر از ارتباط ایران و سوریه نیست.
به گزارش ایسنا، بسام الصباغ وزیر خارجه سوریه صبح 
امروز پنجشنبه با محمدباقر قالیباف رئیس مجلس شورای 

اسلامی دیدار و گفت وگو کرد.
سوریه  خارجه  وزیر  به  دیدار  این  آغاز  در  قالیباف 
را  کشورش  خارجه  امور  وزیر  عنوان  به  وی  مسئولیت 
تبریک گفت و افزود: در منطقه شرایط خاصی وجود دارد 
و توسعه روابط دو جانبه بسیار موثر خواهد بود؛ همکاری 
های پارلمانی از فرصت های خوب بین دو کشور است و 
ما به طور ویژه به این موضوع توجه داریم. رئیس مجلس 
شورای اسلامی با تاکید بر اینکه سوریه را خط مقدم جبهه 
مقاومت می دانیم، ادامه داد: به یاد دارم در نخستین 
سفرم در زمان حافظ اسد رئیس جمهور وقت به سوریه 
تاکید کردیم  این موضوع شد و  بحث مفصلی در مورد 
که نقش سوریه و ایران در منطقه منحصر به فرد است 
و هیچ وحدت و تفاهمی در منطقه خاورمیانه مهمتر از 
ارتباط ایران و سوریه نیست این ارتباط و روابط ما محکم 
تر از قبل است البته این به معنای کاهش ارتباط با سایر 

کشورها نیست.
قالیباف یادآور شد: زمانی که کشورهای عربی با سوریه 
قطع رابطه کردند ما بیش از همه ناراحت شدیم و برای 
برگشت روابط تلاش کردیم و اقدامات موثری انجام دادیم و 

روزی که روابط احیا شد هم خوشحال شدیم.

رژیم صهیونیستی موجود نامشروع و مضر به حال 
کشورهای اسلامی است

رئیس قوه مقننه کشورمان، افزود: اگر دقیق و عاقلانه 
نگاه کنیم، رژیم صهیونیستی موجود نامشروع و مضر به 
حال کشورهای اسلامی است؛ از 75 سال گذشته که رژیم 
جنایتکار اسرائیل به دست انگلیس، آمریکا و شورای امنیت 
شکل گرفت تا امروز ما در جبهه مقاومت با تمام وجود به 
هدف امنیت و پیشرفت کشورهای اسلامی ایمان داریم و تا 
آخرین توان پای کار این هدف هستیم و از جبهه مقاومت 

حمایت می کنیم.
وی ادامه داد: در روزهای سخت حضور داعش در کنار 
سوریه بودیم و امروز هم در کنار سوریه و لبنان هستیم و 
این راه را ادامه می دهیم و حتما روزهای سخت را پشت 

سر می گذاریم و مطمئن هستیم خداوند پیروزی را عطا 
خواهد کرد.

رئیس قوه مقننه کشورمان با تأکید بر اهتمام مجلس 
شورای اسلامی بر توسعه مناسبات با سوریه، از تصویب 
هفته  طی  سوریه  با  ایران  آزاد  تجارت  موافقتنامه  لایحه 
گذشته در صحن علنی مجلس خبر داد و گفت: همچنین 
بلندمدت  و  راهبردی  های  همکاری  موافقتنامه  لایحه 
اقتصادی میان دولت جمهوری اسلامی ایران و دولت سوریه 
هم در کمیسیون تخصصی تصویب و در آینده ای نزدیک در 

صحن علنی هم بررسی و تعیین تکلیف خواهد شد.
غزه و لبنان مهم ترین مسئله امروز مقاومت است

قالیباف با یادآوری اینکه غزه و لبنان مهم ترین مسئله 
امروز مقاومت است، افزود: هفته های پیش رو حیاتی و 

مهم برای میدان و دیپلماسی است.
بسام الصباغ وزیر خارجه سوریه هم در این دیدار، با ابراز 
خرسندی نسبت به حضور در مجلس ایران و ملاقات با 
رئیس قوه مقننه، گفت: با وضعیت بحرانی ناشی از تجاوز 
رژیم صهیونیستی در منطقه روبرو هستیم و ضروری است 
کشورهای دوست و برادر در مورد این موضوع روابط متقابل 

داشته باشند.
مقاومت حتما پیروز خواهد شد

تهران،  در  خود  گذشته  روز  دیدارهای  به  اشاره  با  وی 
مواضع  به  ایرانی  طرف  نظرات  نقطه  و  ارزیابی  گفت: 
ما نزدیک است و ما هم مانند شما باور عمیق داریم که 
مقاومت حتما پیروز خواهد شد و هرگونه تضعیف در محور 
مقاومت به مثابه تضعیف همه ما است بنابراین باید برای 
تقویت محور مقاومت کمک کنیم و از حمایت ها و کمک 
های جمهوری اسلامی در تمامی سطوح از جمله مبارزه با 

داعش تشکر می کنیم.
بسام الصباغ یادآور شد: از تلاش شما و مجلس ایران 
برای تصویب لایحه موافقتنامه تجارت آزاد ایران با سوریه 
تشکر می کنم و امیدواریم به زودی وارد مرحله اجرا شود؛ 
حساس  بسیار  شرایط  سایه  در  هم  پارلمانی  دیپلماسی 
منطقه امری بسیار مهم است و ما باید با بسیج عمومی در 
سطح بین المللی و منطقه و از طریق دیپلماسی پارلمانی با 
این گونه تجاوزگری ها مقابله کنیم. وی افزود: معتقدم تنها 
چیزی که دشمن را به عقب نشینی وادار می کند حمایت 
از مبارزان و شجاعت آنها در میدان است و همین حمایت 
ها در میدان مبارزه اجازه تحمیل توطئه های دشمن را نمی 

دهد.

شهیدان  خانواده های  با  ارتش  هوایی  نیروی  فرمانده 
علیرضا رستمی و محمد مهرآسا دیدار و گفت وگو کرد.

امیر  ارتش،  عمومی  روابط  از  نقل  به  ایسنا  گزارش  به 
سرتیپ خلبان حمید واحدی فرمانده نیروی هوایی ارتش 
جمهوری اسلامی ایران، همزمان با سالروز تأسیس سازمان 

علیرضا  معزز  خانواده شهید  با  ارتش  اطلاعات  حفاظت 
اطلاعات  پیشکسوتان حفاطت  از  یکی  فرزند  رستمی که 
ارتش بود دیدار کرد. فرمانده نیروی هوایی ارتش همچنین 
با خانواده شهید علی محمد مهرآسا دیدار و گفتگو کرد و از 

مقام شامخ خانواده های معظم شهدا تجلیل کرد.

شهید علیرضا رستمی در سال ۱۳۶۴ در تخصص مشترک 
به استخدام نهاجا درآمد و پس از طی دوره آموزشی به 
صورت داوطلب به جبهه های حق علیه باطل اعزام شد و 
در تاریخ ۱۱بهمن ۱۳۶5 در منطقه عملیاتی کربلای 5 به 
درجه رفیع شهادت نائل آمد. شهید علی محمد مهرآسا در 

سال ۱۳55 در رسته همافری به استخدام نهاجا درآمد و در 
طول دفاع مقدس بارها به صورت داوطلب به مأموریت های 
دفاع  طول  در  ارزنده ای  خدمات  وی  شد،  اعزام  جنگی 
مقدس از خود به جا گذشت و سرانجام در منطقه عملیاتی 

خرمشهر به درجه رفیع شهادت نائل آمد.

قالیباف در دیدار وزیر امور خارجه سوریه: 

و حیاتی و مهم برای میدان و دیپلماسی است هفته های پیش ر

امیر سرتیپ خلبان واحدی با خانواده شهیدان رستمی و مهرآسا دیدار کرد

و و سایپا وهای ایران خودر توضیحات اتابک درباره افزایش قیمت خودر

خبر

در پنجاه وچهارمین همایش اتحادیه سراسری کانون های وکلای 
دادگستری ایران مطرح شد

دفاع از استقلال کانون وکلا، مسئولیت تاریخی همه وکلای 
دادگستری است

پنجاه وچهارمین همایش اتحادیه سراسری کانون های وکلای دادگستری ایران 
صبح روز چهارشنبه ۳۰ آبان ماه ۱۴۰۳ به میزبانی کانون وکلای دادگستری استان 

مرکزی در شهر اراک آغاز به کار کرد.
به گزارش روابط عمومی اسکودا، در آیین افتتاحیه این همایش، دکتر جعفر 
کوشا، رئیس اسکودا در سخنانی ضمن تقدیر از اعضای هیات مدیره کانون های 
وکلای دادگستری به ویژه کانون وکلای استان مرکزی که میزبانی این همایش را 
برعهده دارد، استان مرکزی را استانی علم پرور توصیف کرد که علما، دانشمندان 
و فرهیختگان بسیاری را به جامعه معرفی کرده است و گفت: به شخصه افتخار 
می کنم در این استان هستم. استان مرکزی دارای شخصیت های بزرگ نظیر میرزا 

محمدتقی خان فراهانی، معروف به امیر کبیر است.
دکتر کوشا با اشاره به ویژگی های شخصیتی و مدیریتی امیرکبیر تصریح کرد: 
انسان وقتی زندگینامه امیرکبیر را می خواند هم احساس غرور می کند، هم تاسف 
تاریخ می خوانیم  این جهت احساس غرور می کنیم که وقتی در  از  می خورد. 
امیرکبیر دارالفنون را با آن ویژگی ها تاسیس کرد. او فراتر از زمان خود بود و از 
این جهت متاسفیم که در جریان نخبه کشی به قتل رسید. امیرکبیر شخصیتی 
بود که به مقوله رشوه خواری و فساد دربار به عنوان یک مسئله مهم رسیدگی 
کرد. بنده معتقدم امیرکبیر کشته نشد بلکه زنده ماند و پیکرش در جوار آزادمرد 
تاریخ، حضرت امام حسین)ع( دفن شد. این ثمره یک انسان وارسته است که در 
طول تاریخ اثرگذار بود، لذا همه ما باید از این مسئله یاد بگیریم که اثرگذار باشیم.
عضو هیات علمی دانشکده حقوق دانشگاه شهید بهشتی با اشاره به اینکه باید 
از بزرگان و پیشکسوتان خود یاد بگیریم که آزادمنش باشیم، خاطرنشان کرد: 
انسان نباید مرعوب کسی باشد؛ اینهاست که به افراد اعتبار می بخشد. امروز 

کسی از ناصرالدین شاه سخن نمی گوید بلکه همه از امیر کبیر یاد می کنند.
رئیس اسکودا در ادامه با بیان اینکه وکیل به عنوان حامی حقوق مردم، نباید 
موکل خود را تنها بگذارد، خاطرنشان کرد: کانون وکلای دادگستری به عنوان یک 
نهاد مردمی و قانونی باید مدافع مردم باشد. ما هرچه داریم از مردم است و البته 

در این مسیر نیز بسیار هزینه داده ایم.
دکتر کوشا با بیان اینکه کانون وکلای دادگستری اگر متحد و منسجم عمل 
نکند، از دست خواهد رفت، بر ضرورت حمایت از وکیل دادگستری تاکید کرد 
و گفت: وکیلی که در فرایند قضایی نقش آفرینی می کند باید مورد حمایت قرار 
گیرد. باید متوجه باشید که تهدید او، تهدید شخصی نیست بلکه تهدید یک 
کنشگر و بازیگر در فرایند عدالت قضایی است. مگر وکیل دادگستری هم شأن 
قاضی نیست، پس چرا تهدید، تخریب و توهین به او همسان با تهدید قاضی 
بشمار نمی آید. این حقوقدان و وکیل دادگستری با اشاره به قدمت کانون وکلای 
دادگستری و ضرورت بهره مندی از ظرفیت های این نهاد باسابقه مدنی، گفت: 
کانون وکلای دادگستری این نهاد ۱۰۰ ساله امروز به خوبی می تواند مدافع حقوق 
کشور در عرصه مختلف بین المللی باشد، لذا باید از این پتانسیل استفاده کرد. 
وکیل دادگستری و کانون های وکلا متعلق به این کشورند و دغدغه  عزت مندی 
از کانون های وکلای دادگستری در  را دارند. وی ضمن تقدیر و تشکر  کشور 
همراهی اسکودا در برگزاری آزمون وکالت سال ۱۴۰۳ گفت: از اعضای هیات مدیره 
کانون ها تشکر می کنم که از ما حمایت کردید، مانند موضوع برگزاری آزمون که 
۲۸ کانون به ما نمایندگی دادند که آزمون را برگزار کنیم و خوشبختانه این آزمون 

نیز با سلامت کامل برگزار شد.
رئیس اتحادیه سراسری کانون های وکلای دادگستری ایران در ادامه ضمن 
انتقاد از قانون تسهیل صدور مجوزهای کسب و کار، گفت: متاسفانه پشت پرده 
تصویب قوانین علیه نهاد وکالت کسانی هستند که چندین سال پشت آزمون 
وکالت ماندند و قبول نشدند و با راه اندازی کمپین حذف ظرفیت، جریانی را علیه 
کانون وکلا آغاز کردند. همین جریان راه افتاده و قانون تسهیل را نوشتند و وکالت 
را در جرگه کسب و کار ها قرار دادند. حالا آمدند می گویند این قانون آسیب های 
فراوانی وارد کرده است. مگر ما پیشتر این موارد را نگفته بودیم. خدا از ما نگذرد 
که بخواهیم وکیلی بی سواد را وارد نهاد وکالت کنیم طوری که نتواند از حق موکل 
خود دفاع کند. چرا قانونی که نسنجیده است را تصویب می کنیم که بعد بخواهیم 

دوباره آن را اصلاح کنیم. همه قوانین قبل از تصویب باید کارشناسی شود.

وزیر صنعت، معدن و تجارت توضیحاتی را درباره افزایش قیمت برخی از 
خودروهای تولید دو کارخانه خودروسازی ارائه کرد و با تاکید بر اینکه دولت هیچ 
تمایلی به افزایش قیمت خودرو نداشت گفت که این مصوبه مربوط به دوره قبل 
است و با این وجود دولت چهاردهم، میزان افزایش را کمتر از نصف آنچه که در 

۱۸ ماه قبل مصوب شده بود، اعمال کرد.
به گزارش ایسنا، سید محمد اتابک، وزیر صنعت درباره مباحث مطرح شده 
پیرامون افزایش قیمت برخی از خودروها توضیحاتی را ارائه کرد و گفت: در 
بحث افزایش قیمت خودرو، حتما می دانید که ۸۰ درصد خودروهای تولیدی ما 
توسط دو شرکت خودروسازی انجام می شود، یعنی کمترین قیمت ماشین ها که 
باز هم بالا است در این دو شرکت تولید می شود. وی با بیان اینکه این دو شرکت 
۸۰ درصد تولید داخلی را برعهده دارند، گفت: مابقی نیز مونتاژی ها هستند. در 
این شرایط باید بگویم که خودروهای تولید شده در این دو شرکت یا همان ۸۰ 
درصد خودروهای تولیدی در کشور طی ۱۸ ماه گذشته هیچ }افزایش{ قیمتی 
نگرفته بودند.  به گزارش پایگاه اطلاع رسانی دولت،  وزیر صنعت، معدن و 
تجارت با اشاره به اینکه ما هم علاقه ای نداشتیم که قیمت خودروها افزایش پیدا 

کند، گفت: این خودروها در ۱۸ ماه گذشته هیچ }افزایش{ قیمتی نگرفته بودند؛ 
باید سیر تورم ۱۸ ماهه را در نظر بگیریم و وقتی فولاد، پلیمر، لاستیک و ... گران 
می شود؛ دستمزدها افزایش پیدا می کند، عدم افزایش قیمت خودروها موجب 
بالا رفتن زیان انباشته شرکت ها می شد که همین هم نارضایتی زیادی ایجاد 
می کرد. شرکت ها باید یک توازن اقتصادی داشته باشند. اتابک با بیان اینکه این 
افزایش قیمت خودروها مصوبه ای بود که باید در دولت قبل انجام می گرفت ولی 
رها شده بود، تصریح کرد: از آغاز کار این دولت کمتر از ۱۰۰ روز گذشته است. 
و زیان ها رو به انباشت بود. ببینید ما وضعیت سهام این خودروسازها در بورس 

را بررسی کردیم و دیدیم که برای ۲۰ میلیون نفر سهام دار این موارد مهم بود.
وی با تاکید بر اینکه افزایشی که برای قیمت خودرو اعمال شد، نصف آن 
چیزی است که ۱۸ ماه پیش مصوب شده بود، گفت: همین میزان افزایش 
تاثیر مثبتی بر سهام خودروسازان در بورس و ۲۰ میلیون سهامدار گذاشت. 
بالاخره این ها هم دارایی های کشور هستند و اشتغال زیادی در خود دارند. ما 
که نمی توانیم بگوییم وقتی میزان زیانشان از نصف سرمایه بالاتر رفته ما تصمیم 
نگیریم تا برای اقتصاد کشور و مردم مشکلی ایجاد کند. با این اقدام شاهد تاثیر 

بر بورس و سهام مردم بودیم.
اتابک همچنین گفت: در مورد خودروهایی که سفارش گذاری شده و پول 
پرداخت شده همه آن مقداری که پرداخت شده به قیمت قدیم است و هرچه 

باقی مانده را باید با یک نسبتی قیمت جدید را بزنند.
از  بتوانیم  شد  باعث  مجموع  در  اتفاقات  این  اینکه  بیان  با  صمت  وزیر 
خودروسازان تعهد افزایش تولید و قول کاهش قیمت در المان های تشکیل 
دهنده قیمت خودرو را بگیریم، تصریح کرد: به صورت کلی می توان گفت با 
توجه به سهم خودروسازان در اشتغال و تأثیرگذاری بر اقتصاد، با این اقدام 

خودروسازها می توانند برای ادامه کار از لحاظ اقتصادی بقا داشته باشند.
اتابک در ادامه گفت: خودروسازی چیزی نزدیک به ۱۲ درصد ارزش افزوده 
صنعت کشور را تشکیل می دهد؛ با وجود اینکه مایل به افزایش قیمت خودرو 
نبودیم وقتی دو طرف معادله را نگاه کردیم متوجه شدیم در دراز مدت به نفع 
مجموعه اقتصادی کشور و خودروسازان با این سهم بالا در اشتغال و این همه 
سهام دار است. در نهایت تصمیم گرفتیم تا آنچه که ۱۸ ماه قبل مصوب شده 

بود، مثل گذشته رها نگذاریم و تصمیم گیری انجام شود.

وپایی ها   تنش زایی ار

شرح در صفحه  2

پاسخ ایران به قطعنامه ضد ایرانی؛ راه اندازی سانتریفیوژهای پیشرفته

گروه سیاست خارجی- قطعنامه پیشنهادی سه کشور اروپایی انگلیس، فرانسه، آلمان و آمریکا علیه برنامه هسته ای ايران، 
در شورای حکام آژانس بین المللی انرژی اتمی تصویب شد.

در این قطعنامه که با ۱۹ رای موافق، ۱۲ رای ممتنع و ۳ رای مخالف به تصویب رسید از تهران خواسته شده تا برای حل 
و فصل مسائل ادعایی پادمانی »اقدامات ضروری و فوری« صورت دهد. در این سند از ایران خواسته شده تا بدون فوت 
وقت در خصوص »ذرات اورانیوم با منشاء انسانی در دو مکان اعلام نشده در ایران، توضیحات معتبر ارائه و آژانس را از 
مکان)های( فعلی مواد هسته ای و/یا تجهیزات آلوده مطلع کند« قطعنامه یادشده همچنین از ایران می خواهد »اطلاعات، 
اسناد و پاسخ های مورد نیاز آژانس« را در این زمینه ارائه و دسترسی به مکان ها و مواد مورد نیاز بازرسان آژانس را فراهم کند.

شنبه 3 آذر 1403
21 جمادی الاول 1446 
23 نوامبر 2024
سال بیستم
شماره 5785
12 صفحه
10000 تومان
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ویکرد مثبت دولت  ر
 به برگزاری

اعتراضات قانونی

 سیگنال توافق
 بر سر

موضوع جدید؟

کاسبان فیلترینگ در 
سایه سیاست های 

محدودکننده!

پیگیری دولت چهاردهم برای اصلاح قانون برگزاری 
تجمعات ادامه دارد

گفتگوی تازه علی لاریجانی نشان از چه
دارد؟

 با ۲۰ هزار میلیارد تومان کاسبی فیلترینگ چه 
کارهایی می توان کرد؟

جنایتکارانجنایتکاران تحت تعقیب تحت تعقیب
 صفحه  11

نتانیاهو و گالانت به نتانیاهو و گالانت به ۱۲4۱۲4 کشور نمی توانند سفر کنند کشور نمی توانند سفر کنند


